

1. Marts 2025

Generalforsamling i Arresø Sejlklub afholdt den 1. marts 2025 kl. 10.00

Sejlkubbens formand, Peter Andersen, bød velkommen.

1. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslog udefrakommende Ole Thye fra Gilleleje Sejlklub som dirigent, og denne blev valgt med applaus. Ole konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt og beslutningsdygtig i henhold til vedtægterne. At der var 19 stemmeberettiget medlemmer til stede. Janni Albrechtsen blev valgt som stemmetællere.

Valg af referent

Mette Henriks blev valgt som referent.

Søren Sadolin var forhindret i at møde op til Generalforsamlingen grundet sygdom.

Formand Peter Andersen valgte at indlede mødet med at vise en lille video fra den gang sejlkлубben blev oprettet og søen var fuld af optimistjoller.

2. Bestyrelsens beretning

Der var enighed om ikke at læse beretningen højt, da den var både udsendt på mail og offentliggjort på Medlemsforum, hvor alle havde haft mulighed for at læse den inden generalforsamlingen.

Formanden fremlagde hovedpunkterne fra beretningen med fokus på fremtiden:

1. Endelige vedtagelse af Lokalplan for Ramløse Havn.
2. Der er opnået en låneaf tale for brug af havnen med Gribskov Kommune, svarende til den hidtidige låneaf tale, der strækker sig tilbage til 1975 og fortsat med en rullende 10-års uopsigelighed.
3. Gribskov Kommunes overtagelse af den fremadrettede vedligeholdelse af brofagene på havnen.
4. Sikring af en fortsat fornuftig og ansvarsfuld økonomi, herunder indarbejdning af kommende vedligeholdelse af klubbens bygninger mv. Klubben har over de senere år agterudsejlet en del vedligeholdelses opgaver og der er derfor udarbejdet en 5 årig vedligeholdelsesplan for klubbens bygninger mv.
5. Sikring den sociale del af klublivet.
6. Sikring af en større sejlaktivitet på Arresø.
7. Fastholdelse af projekt "Sikker Ramløse Havn"

Punkterne i beretningen kan læses i dokumentet "Bestyrelsens beretning for 2024", som er tilgængelige på medlemsforum.

Bestyrelsens beretning blev taget til efterretning.

Regnskab 2024/Budget 2025

Regnskab 2024

Kassereren fremlagde regnskabet, som har været udsendt på mail og lagt på Medlemsforum. 2024 endte med overskud på 31.859,30 kr. Der var flere indtægter end budgetteret og lidt færre udgifter end beregnet, hvilket gav overskuddet. Den eneste post, som er overskredet på udgiftssiden, er seniorafdelingens udgifter. Begrundelsen til dette er reparation af billardbordet samt indkøb af GPS, veste mv.

Regnskabet for 2024 blev godkendt.

Budget 2025

Budgettet for 2025 blev fremlagt af formanden, som forklarede, at de faste poster blev fastholdt på samme niveau som øvrige år.

Udarbejdningen af Vedligeholdelsesplanen har vist, at 4 emner er nødvendige at udføre i år.

Emner er:

Nye tag på mastecontaineren, 30.000kr.

Renoveringen af 1. sal i klubhuset, 20.000kr.

Vinterplads og fliser, 10.000kr.

Flagbroen skal hæves 12.000kr.

Dertil kommer, at bestyrelsen ønsker at købe en pc og printer således, at bestyrelsen ikke skal benytte privat IT-udstyr til arbejdsopgaverne. Der er allerede afsat 10.000 kr. af til denne post, hvor der p.t. er købt en printer/scanner og der indkøbes en ny klub pc efter GF.

Disse poster vil gøre et indhug i egenkapitalen, men det er på et fornuftigt og kontrolleret niveau.

Der er allerede udskiftet vandrør og nye bøjer, hvilket også er emner i vedligeholdelsesplanen.

Det blev diskuteret om ikke 30.000 kr. til et nyt tag på mastecontaineren var højt sat eller, om man kunne få en ny container til samme pris. Dette skal undersøges, men hvis det nye tag bliver billigere end budgetteret, kan andre reparationer måske sættes i gang i stedet.

Der afsættes i budgettet 5.000 kr. til arbejde med en forhåbentlig kommende ungdomsafdeling herunder træneruddannelse eller reklamefremstød/initiativ for at tiltrække børn og unge.

Punkterne blev accepteret, som nødvendige at udføre i 2025, og indarbejdes i budgettet. Dette endelige budget for 2025 vil blive offentliggjort på Medlemsforum sammen med referatet fra GF.

I alt blev budget 2025 ændret fra et overskud på 1.500 kr. til et underskud på 66.500 kr., i overensstemmelse med både "budgetreglen" om driftsoverskud og Vedligeholdelsesplanens prioriteringer.

3. Fastlæggelse af kontingent og bådpladsafgift for 2026

Bestyrelsen foreslog uændrede kontingenter og bådpladsafgifter for 2026.

Thomas Kaas foreslår nedsættelse af kontingenter og bådpladser under indkomne forslag, og derfor behandles Thomas' forslag under dette punkt. Thomas foreslår, at priserne i klubben sættes ned med følgende:

At medlemskontingent skulle nedsættes med 250 kr. og at bådpladser skulle nedsættes med 250 kr. med begrundelsen, at kontingenterne i sin tid blev sat op, fordi den daværende bestyrelse arbejdede på at udvide havnen. Dette er ikke længere relevant, og derfor bør kontingenterne sættes ned. Nedsættelsen vil svare til et mindre kontingent på ca. 25.000 kr./år og vil skulle tages af egenkapitalen, som er ca. 320.000 kr.

Bestyrelsens holdning er, at vedligeholdelsesplanen viser, at der er en del reparationer og vedligehold de kommende år, og denne vedligeholdelse vil tære af egenkapitalen. Hvorfor en nedsættelse ikke vil være hensigtsmæssig. Dertil kommer, at hvis klubben søger økonomisk støtte i visse fonde, vil fondene kræve, at klubben lægger op til 50% af betalingen for det, man søger støtte til.

Det blev skriftligt stemt om kontingenter og bådpladsleje skulle sættes ned, resultatet blev 6 stemmer for og 12 stemmer imod og 1 stemte blank.

Niveau for kontingenter og pladsleje fastholdes derfor i 2026 som gældende i 2025.

4. Indkomne forslag

5B. Forslag fra Mogens Køster om en trappelift til klubhuset, så dårligt gående medlemmer kan tilgå klubhuset. Mogens har indhentet tilbud fra et firma på 50.000-60.000 kr. til etablering af liften.

John Schønbech har indhentet et andet tilbud, som lød på ca. 40.000 kr. udvalget har ligeledes fundet en potentiel sponsor (Vanførefonden) som ville dække 26.000 kr. af beløbet. Det krævede dog, at sponsoren skulle se et underskrevet regnskab fra klubben. John Schønbech sagde, at han havde sendt det frem til bestyrelsen, men havde intet hørt. Bestyrelsen har ikke modtaget dokumenterne eller mail fra John.

Pointer fra diskussionen:

- Der er usikkert om terrassen kan holde til liftens vægt.
- Der er ofte serviceaftaler mv. som også skal betales i forbindelse med en teknisk installation.
- Serviceaftaler er ikke altid et krav.
- Hvis en kørestol skal kunne komme ud til toiletterne, skal dørbredderne forøges og måske skal et nyt toilet etableres.
- Klubhuset burde være tilgængeligt for alle klubbens medlemmer.

Der blev først stemt om Mogens Køsters forslag skulle godkendes. Resultatet af afstemningen blev, at 15 medlemmer imod forslaget, 3 stemte for forslaget og 1 stemte blankt.

Derefter blev der stemt, hvorvidt klubben skulle bemyndiges til at bruge 15.000 kr. til Johns tilbud betinget af, at tilbud og sponsoraftale kan godkendes af bestyrelsen (John sender tilbud mv til bestyrelsen igen). Resultatet af afstemningen blev, at 11 medlemmer stemte imod forslaget, 7 stemte for forslaget og 1 stemte blankt.

Dermed forkastes forslaget om lift til klubhuset. Dirigenten fremhævede, at det jo stadig var muligt at arbejde videre med forslaget i udvalget, se under punkt 11 Eventuelt.

5C: Udlægning/indtagning af bøjer på Arresø

Thomas Kaas har foreslået at udlægning og indtagning af bøjerne honoreres på følgende måde:

- Om foråret når bøjerne udlægges på søen, godskrives et beløb svarende til én arbejdsdag (p.t. kr. 500,-) på næste års kontingent. Godtgørelsen på én arbejdsdag deles blandt de deltagende.
- Om efteråret når bøjerne skal tages ind, godskrives et beløb svarende til halvanden arbejdsdag. Beløbet godtgøres de deltagende som ovenstående. Begrundelse for en halv arbejdsdag mere om efteråret er, at arbejdet er en del tungere og beskidt, tillige bruges der også en del tid på vask og rengøring. Den samlede udgift for Sejlkлубben hvis forslaget vedtages, vil være kr. 1.250, - de følgende kontingent år.

Der blev argumenteret for, at der måtte kunne forventes et vist ulønnet frivilligt arbejde i forening som vores.

Modargumentet om, at hvis aflønning kan hjælpe på motivationen for at bøjerne kommer ind og ud, blev ligeledes fremført.

Resultatet af afstemningen blev, at 12 medlemmer stemte for forslaget, 6 stemte imod forslaget og 1 stemte blankt.

5C. Jørn Hovgaards vikingeskib i havnen.

Flere medlemmer har fremført forslaget om, at der skal foretages en ny afstemning om Vikingeskibet skal have plads i havnen (havnebassinet og vinterpladsen), idet Jørn/Vikingeskibslauget har tilsidesat General Forsamlingens beslutning fra sidste år ved at placere sit vikingeskib på vinterpladsen uden forudgående aftale.

Vikingeskibet er jf. Jørn 11,75 meter langt, og derfor er der meget begrænsede muligheder for, hvor det kan ligge. Maria Glahn Aagaard viste 3 positioner; a) ved Frederikke og b) ved Vestbroen og ved c) Flagbroen, plads 18 som er målt op via Krak map, og målingerne viste, at ingen af positionerne er mulige. Dertil kommer, at Gribskov Kommune har givet kajakkerne råderet/dispensation for den placering, hvor deres flydebroer ligger, når de er i vandet.

Jørn erkendte, at eneste realistiske mulighed for placering er ved Flagbroen, plads 18. og var denne placering ikke mulig kunne skibet ikke ligge i Havnebassinet. Derpå gik Jørn, Maria, dirigenten med flere og målte op, og skibet kan ikke ligge ved det valgte sted, da det vil spærre for halvdelen af slæbestedet.

Jørn meddelte derefter at han vil flytte skibet fra vinterpladsen snarest muligt.

Der var i forsamlingen enighed om at skibet fjernes senest 1 juni og ellers vil blive fjernet af sejlkлубben på Jørn's regning

Forslaget kom derfor ikke til afstemning.

5. Valg af formand og havnefoged for 2 år – på lige år

Formand Peter Andersen ønsker ikke at fortsætte som formand, og der skal derfor vælges en ny. Det samme gør sig gældende for Havnefoged Maria Aagaard. Begge valg er under hensyn til valgperioderne gældende for 2025, hvorefter der igen vælges for en 2-årig periode.

Ny Formand blev Maria Glahn Aagaard.

Ny Havnefoged blev Flemming Larsen.

6. Valg af kasserer for 2 år - på ulige år

Mette Henriks genopstiller ikke og er ikke længere medlem.

Ny kasserer blev Janni Albrechtsen.

7. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer for 2 år - på ulige år

Søren Sadolin ønsker ikke at genopstille.

Nye bestyrelsesmedlemmer blev Allan Albrechtsen og Benjamin Frigast.

8. Valg af 1. og 2. suppleant for 1 år

Thorbjørn Korsbek (1.suppleant) og Steen-Birger Aagaard (2. suppleant) blev valgt.

9. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant for 1 år.

Nye revisorer blev Mogens Køster og Jørgen Lang.

Revisorsuppleant blev Finn Holm-Petersen.

Alle valg foregik med applaus.

10. Eventuelt

Et udvalg bestående af John Schønbech og Jørn Hovgaard arbejder videre med, om det er muligt at finde en løsning på at få kørestole ind i klubhuset.

Formanden takkede forsamlingen for en god og konstruktiv debat og takkede også dirigenten for arbejdet.

Dirigenten konstaterede, at ingen yderligere ønskede ordet, og erklærede generalforsamlingen 2025 for afsluttet.

Mødet sluttede 14:00 – herefter var der smørrebrød.

Referent: Mette Henriks / Ole Thye